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Posiedzeniu przewodniczyła: przewodnicząca Komisji Środowiska Jadwiga Rotnicka. 

 

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zużytym sprzęcie elektrycznym i 

elektronicznym (druk senacki nr 989, druki sejmowe nr 3244, 3563 i 

3563-A). 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie Komisji Środowiska: Stanisław Gorczyca, 

Stanisław Hodorowicz, Andrzej Kobiak, Marian Poślednik, Jadwiga 

Rotnicka, Zdzisław Pupa, Czesław Ryszka; 

 senatorowie członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej: Stanisław Iwan, Maria Koc, Andrzej 

Matusiewicz, Zbigniew Meres, Ireneusz Niewiarowski, Jarosław 

Obremski, Andrzej Pająk, Jadwiga Rotnicka, Janusz Sepioł; 

 senatorowie członkowie Komisji Gospodarki Narodowej: Łukasz 

Abgarowicz, Wiesław Dobkowski, Stanisław Iwan, Stanisław 

Jurcewicz, Stanisław Kogut, Marek Martynowski, Jan Michalski, 

Andrzej Owczarek, Aleksander Pociej, Bogusław Śmigielski, Jan 

Wyrowiński, Roman Zaborowski; 

 
 goście, m.in: 

 Ministerstwo Środowiska: 

 podsekretarz stanu Janusz Ostapiuk ze współpracownikami, 

 dyrektor Departamentu Gospodarki Odpadami Małgorzata 

Szymborska; 

 Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

 prezes zarządu Małgorzata Skucha ze współpracownikami; 

 Główny Inspektorat Ochrony Środowiska: 

 dyrektor Departamentu Inspekcji i Orzecznictwa Bogusława 

Rutkowska ze współpracownikami; 

 oraz przedstawiciele organizacji pozarządowych: Związku 

Pracodawców Branży Elektroodpadów „Elektro-Odzysk”, 

CECED Polska – Związku Pracodawców AGD, Polskiej Izby 

Gospodarczej „Ekorozwój”, Związku Importerów i Producentów 

Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego, Polskiej Federacji 

Producentów Żywności Związku Pracodawców, Związku 

Producentów Oświetlenia „Pollighting”, Konfederacji 

„Lewiatan”, Organizacji Odzysku Sprzętu Elektrycznego 

http://www.senat.gov.pl/download/gfx/senat/pl/senatdruki/6843/druk/989.pdf
http://www.sejm.gov.pl/Sejm7.nsf/druk.xsp?documentId=739A1240CEE3C914C1257E0C00404260
http://www.sejm.gov.pl/Sejm7.nsf/druk.xsp?documentId=DC128D4277863883C1257E730043D5AD
http://www.sejm.gov.pl/Sejm7.nsf/druk.xsp?nr=3563-A
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i Elektronicznego „Elektro-Eko” SA, Związku Pracodawców 

Izby Recyklingu i Odzysku Odpadów, Towarowej Giełdy 

Energii SA, Stowarzyszenia Forum Recyklingu Samochodów, 

PROZON Fundacji Ochrony Klimatu, Stowarzyszenia GPP 

„Ekologia”; 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownik Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński. 

 

 

Przebieg posiedzenia: 
 

Ad 1.  

 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska Janusz Ostapiuk przedstawił główne 

założenia ustawy o zużytym sprzęcie elektrycznym i elektronicznym. Celem ustawy jest 

ograniczenie powstawania odpadów w postaci zużytego sprzętu oraz zwiększenie 

poziomu zbierania, ponownego użycia takich odpadów, ich recyklingu i innych form 

odzysku, co wpłynie na rozwój sektora małych i średnich przedsiębiorstw prowadzących 

działalność w zakresie zbierania tego rodzaju odpadów. Większość zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego zawiera niebezpieczne substancje, takie jak rtęć, freon, 

ołów, związki bromu, PCB. W związku z tym, iż są to odpady niebezpieczne, powinny 

być w odpowiedni sposób zagospodarowane. Innym celem ustawy jest transpozycja do 

polskiego porządku prawnego postanowień dyrektywy Parlamentu Europejskiego i Rady 

2012/19/UE z dnia 4 lipca 2012 r. w sprawie zużytego sprzętu elektrycznego 

i elektronicznego. Prawo unijne nakłada na wprowadzających sprzęt do obrotu, 

obowiązek zorganizowania i sfinansowania zbierania zużytego sprzętu i jego 

przetwarzania, recyklingu i innych niż recykling procesów odzysku. Zobowiązuje też 

zbierających do nieodpłatnego przyjęcia zużytego sprzętu pochodzącego z gospodarstw 

domowych.  

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Mirosław Reszczyński przedstawił uwagi do ustawy 

i zaproponował kilka poprawek o charakterze redakcyjnym i doprecyzowującym przepisy 

ustawy. Większość zaproponowanych poprawek przejął i zgłosił senator Stanisław 

Jurcewicz. 

W dyskusji głos zabierali przedstawiciele branży elektroodpadów. Dyrektor generalny 

CECED Polska – Związku Pracodawców AGD Wojciech Konecki zwracał uwagę na 

gotowość pracodawców do poniesienia kosztów wprowadzenia skutecznego monitoringu 

całego procesu recyklingu. 

Przedstawiciel Towarowej Giełdy Energii SA Adam Simonowicz zaproponował  

opracowanie skutecznego i przejrzystego mechanizmu poświadczania procesów 

recyklingowych oraz stworzenia nowoczesnej platformy ewidencji i obrotu 

zaświadczeniami recyklingowymi. 

Wiceminister Janusz Ostapiuk stwierdził, że proponowane rozwiązania będą 

przedmiotem dalszych prac w ministerstwie nad przyszłymi zmianami prawnymi. 

Przewodnicząca senator Jadwiga Rotnicka zgłosiła szereg poprawek do ustawy 

o charakterze doprecyzowującym i uzupełniającym przepisy ustawy. Proponowane 

w poprawkach rozwiązania m.in. mogą ograniczyć transfer środków finansowych 

przeznaczonych na zagospodarowanie zużytego sprzętu poza system zbierania odpadów. 

Wiceminister J. Ostapiuk wyraził poparcie dla proponowanych zmian. 

W głosowaniu komisje poparły wszystkie proponowane przez senatorów poprawki. 

Na sprawozdawcę komisje wybrały senator Jadwigę Rotnicką. 

 

Konkluzja: Komisje wnoszą o wprowadzenie 20 poprawek do ustawy (druk nr 989 A). 
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W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 

KS-AŁ 


